

## Dressurudvalgsmøde

26. oktober 2016

16:30

Silkeborg

### Til stede:

Mette Müller (MM)  
 Dorte Njor Larsen (DNL)  
 Kirsten Søgaard (KS)  
 Bjarne Nielsen (KN)  
 Vibeke Kjellerup (VK)

### Fra administrationen:

Susie Juhl (referent - SUJ)  
 Jan Stampe (JAS)

### Ikke til stede:

-

### Dagsorden:

### Side

1	Godkendelse af sidste referat.....	2
2	Nyt fra formand og øvrige medlemmer.....	2
3	Stævnerapporter.....	2
4	Dressurdommerkodeks – tilbagemelding til bestyrelsen.....	2
5	Rytterkategorisering.....	2
6	Sagsgang ved behandling af uberettiget start.....	2
7	DRF mesterskab jun/yr og pony 2017-2019.....	2
8	Reglement 2017.....	2
9	Budget.....	2
10	Children.....	2
11	Bidløs.....	2
12	Checklister og blanketter til stævnearrangører – herunder Officials drejebog.....	3
13	Hold DM Frederikshavn.....	3
14	BL som konsulent ved unghestebedømmelser (DV).....	3
15	Integration af para.....	3
16	Korrekt dressurridning (d. 16/11 Himmelev).....	3
17	C dommer eksamen.....	3
18	Brug af uautoriseret official – hvad er sanktionsmulighederne?.....	3
19	Diverse afklaringer omkring champ. 2017.....	3
20	Dommereksamen.....	3
21	Evt.....	3

Ansvarlig for  
videreforløb

OK	1 <b>Godkendelse af sidste referat</b> xx
OK	2 <b>Nyt fra formand og øvrige medlemmer</b> Godkendelse af funktionsbeskrivelse og forretningsorden for DU. -Gennemgået med kommentarer og tilføjelser. -SUJ og JAS retter til.
OK	3 <b>Stævnerapporter</b> Vedhæftet fra sidste periode -Fint med samme TD til ponystævnerne. Giver rigtig god grobund for sammenligning på tværs. -Frederikshavn har selv taget kontakt til MM. De var meget glade for afviklingen med de centrale tider.
OK	4 <b>Dressurdommerkodeks – tilbagemelding til bestyrelsen</b> Behandlet på lukket møde.
OK	5 <b>Rytterkategorisering</b> -Vi vil gerne indgå i en dialog med stævnearrangører og distriktskoordinatorer (dem der godkender stævner) omkring hvorfor der ikke anvendes udelukkelse. Forsøges på det stævnekoordinerende møde d. 13/11. -Evt. spørge nogle klubber om deres (manglende) brug af udelukkelseskriterier.
	6 <b>Sagsgang ved behandling af uberettiget start</b>
OK	7 <b>DRF mesterskab jun/yr og pony 2017-2019</b>
OK	8 <b>Reglement 2017</b> Bilag 1 Tages på særskilt møde.
OK Med på næste møde.	9 <b>Budget</b> Bilag 2
OK Med på næste møde	10 <b>Children</b>
OK	11 <b>Bidløs</b> Bilag 4 Behandlet på lukket møde.

OK Med på næste møde	12 <b>Checklister og blanketter til stævnearrangører – herunder Officials drejebog</b> Bilag 5
OK Behandlet	13 <b>Hold DM Frederikshavn</b> Bilag 6 -Det skal præciseres i reglementet for hold-dressur at der skal konkurreres i de 3 faste programmer, og hvad der er af muligheder ved forfald. SUJ sørger for svar på henvendelsen (sender et udkast til DNL).
OK Behandlet	14 <b>BL som konsulent ved unghestebedømmelser (DV)</b> Bilag 7 Vi har ingen ret til at bestemme, når hun ikke er under DRF mere pr. april 2017 -SUJ sender svar til DV
OK	15 <b>Integration af para</b> Se skemaer – bilag 8 Paradommernes funktionsområde: Indføre en kolonne med FEI para-dommer – må dømme alt
OK	16 <b>Korrekt dressurridning (d. 16/11 Himmelev)</b> Bilag 9 Opdatering af materiale. Vi tjekker op på materiale.
OK	17 <b>C dommer eksamen</b> Bilag 10 MM og KS har løst den.
OK	18 <b>Brug af uautoriseret official – hvad er sanktionsmulighederne?</b> Den konkrete sag er behandlet.
OK	19 <b>Diverse afklaringer omkring champ. 2017</b> Samarbejdet med DV i forbindelse med championater. 7 års programmer: - Arbejdspirouetter? Det er ok - de er beskrevet i vores fordringer. - Sværhedsgrader? Begge 7 års programmer indplaceres i sv.grad 4
OK	20 <b>Dommereksamen.</b> A-dommer eksamen på Blue Hors i november B og B+ eksamen i Hedensted i februar Der mangler en C-dommer eksamen.
OK	21 <b>Evt.</b> Næste møde: 30/11 kl 17:00